
Afscheidsbijeenkomst op  

10 november t.g.v. het afscheid van de heer Van Gelder, oud Grensmakelaar voor 

grensoverschrijdende samenwerking 

 

Opening 

 

Geachte aanwezigen,  

 

Afscheid nemen is altijd moeilijk. Vandaag proberen we het op een gepaste wijze te doen met 

de heer Van Gelder, bij iedereen bekend als oud-commissaris van de Koningin en nog veel 

meer als Grensmakelaar. Het woord is nog niet ontdekt door de Van Dale als nieuw 

Nederlands woord, en ook de wiki pedia moet het nog vermelden, maar een begrip is het en de 

heer Van Gelder al zeker. 

Op initiatief van Guusje ter Horst en Frans Timmermans is in 2008 gestart met het project 

GROS (Grensoverschrijdende samenwerking). De basis was de ervaring die beide 

bewindslieden zelf hadden opgedaan met allerlei knelpunten bij de grens met Duitsland en 

België. Eigenlijk vreemd, want we hebben één open markt in Europa en heel veel regels in 

Brussel die er voor zorgen dat verschillen tussen lidstaten minder en minder worden. 

De praktijk is weerbarstiger. En de heer Van Gelder kende deze praktijk als Commissaris 

van de Koningin in Zeeland goed. Als lid van culturele samenwerking met Vlaanderen en ook 

als voorzitter van de havenraad betrokken bij de samenwerking havens tussen Rotterdam en 

Antwerpen was het voor hem bekend terrein. 

In hem vonden we iemand die, mede namens de Nederlandse Bewindslieden in zowel Den 

Haag, in het bijzonder de betrokken vakdepartementen als in de buurlanden het onderwerp 

grensoverschrijdende samenwerking goed op de politieke èn op de ambtelijke agenda kon 

zetten. Want, eerlijk is eerlijk, het denken bij het dagelijkse werk aan wat regelgeving of 

beleid betekent voor het grensoverschrijdend verkeer is geen automatisme. Het is al lastig 

genoeg om wetgeving te ontwikkelen op basis van nationale prioriteiten. 

 

De heer Van Gelder is er wonderwel in geslaagd het onderwerp scherper op de Nederlandse 

agenda te zetten. De Raad voor het Openbaar bestuur adviseerde zelfs in haar evaluatie van 

het GROS als project -  om de functie van Grensmakelaar te behouden. Maar dat hebben we 

niet gedaan. 

De reden is dat het kabinet vindt dat deze aanpak er een is van blijvende inzet binnen ons 

reguliere werk. Als project dit oppakken heeft goed gewerkt, maar samenwerking met de 

buurlanden en de grensregio’s vraagt blijvende aandacht.  
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Vandaag blikken terug en vooruit achtereenvolgens Jaap Werner, Directeur Europa, 

Ministerie van Buitenlandse Zaken, Jan van Laarhoven secretaris generaal van het Benelux-

secretariaat, Viek Verdult, provinciesecretaris Zeeland, en onze minister, die overigens en 

helaas verhinderd is door een verplichting in de Tweede Kamer .  

 

De heer Van Gelder heeft natuurlijk het laatste woord waarna we volop de gelegenheid 

hebben met een drankje in de hand af te sluiten. 

 


